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Remissvar från Svenska Barnmorskeförbundet 

angående utvecklat samarbete för verksamhetsförlagd utbildning  

– långsiktiga åtgärder för sjuksköterskeprogrammen (SOU 2024:9) 

 

Svenska Barnmorskeförbundet (SBF) inkommer med synpunkter på ovanstående remiss.  

Vi anser det mycket olyckligt att det uttalas att barnmorskeutbildningen inte berörs av utredningen 

och inte åsyftas i åtgärderna. Vi ser stora farhågor om VULF-avtal införs för sjuksköterskeutbildning 

och specialistsjuksköterskeutbildning men att barnmorskeutbildningen lämnas utanför. Det finns 

enormt stora vinster i VULF-avtalet som skulle gynna barnmorskeprogrammet med höjning av 

handledares kompetens, möjlighet till kliniska doktorander och som skapar förutsättningar för 

högre kvalitet på VFU och mer evidensbaserad handledning i klinik. 

Att handledarutbildning ska vara både ett krav från arbetsgivare och lärosäte och erbjudas är 

väsentligt. Det saknas i nuläget motiverande faktorer som till exempel lön i relation till 

handledarkompetens även om det finns en kompetensstege. Brist på handledare leder till ökad 

belastning på de som handleder, sämre bemötande av studenter etcetera och här är en fördjupad 

kompetens och utbildning viktig. 

Önskemål om utredning avseende ökad enhetlighet i bedömning VFU:  

Vad gäller barnmorskeprogrammen så utgår vi från samma examensmål i nationell 

examensbeskrivning men här skulle alla lärosätena med barnmorskeutbildning kunna synkronisera 

och samarbeta ännu mer. Dock gör regionala förutsättningar att utbildningsupplägg behöver få 

variera något. De stora målen är ändå desamma. Ytterligare en fördel med att ha det ännu mer lika 

är om studenter byter lärosäte mitt i utbildningen, till exempel i samband med flytt. 

Svenska Barnmorskeförbundets Utbildningsråd genom sammankallande 

docent Li Thies-Lagergren 

 


